
Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 

 

 1 

NÖVEKEDJETEK A KEGYELEMBEN! 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

Budapest, 2019. augusztus 18. 

 

Az első Igénket a Zsidókhoz írt levélből olvassuk. 

Zsidó 12,15. 

15. Ügyeljetek arra, hogy az Isten kegyelmétől senki el ne hajoljon, hogy a keserűség 

bármely gyökere felnövekedve zavart ne okozzon, és sokakat meg ne fertőzzön.  

Hálát adunk Istennek! A mai napon Isten kegyelméről, Isten szeretetéről szeretnék 

tanítani. Ennek a tanításnak azt a címet adtam, hogy: Növekedjetek a kegyelemben. Ezt egy 

kicsit most talán más oldalról közelítjük meg, mint ahogyan eddig tettük, végül is a kegyelem 

nem más, mint maga Úr Jézus Krisztus. Minden összejövetelünk, minden alkalmunk Őróla 

szól. Minden alkalom, minden összejövetel, minden Őróla szól. Az Úr Jézus Krisztusról. 

János 1,17. 

17. Mert a törvény Mózes által adatott, a kegyelem pedig és az igazság Jézus Krisztus 

által lett. 

Nagyon fontos erről beszélni, és ma a kegyelmet össze fogjuk kapcsolni a szeretettel. Ezt 

a témakört fogjuk megvizsgálni. Még mielőtt hozzáfognék az üzenethez, kell egy nagyon 

fontos dolgot tisztázni: az ószövetségnek az újszövetség nem a folytatása. Pontosabban: Az 

újszövetség, amiben most élünk, a kegyelem korszaka nem az ószövetség folytatása. Ezt 

hangsúlyozni kell, nagyon sok embert itt téveszt meg az ördög. Tudnunk kell, hogy milyen 

korszakban vagyunk. Hogy nem vagyunk már a mózesi törvény korszakában, hanem a kegye-

lem korszakában élünk. Az elmúlt alkalommal hallottatok tanítást arról, hogy Keresztelő 

János és Jézus is megtérésre hív minket, hogy forduljatok Isten országa felé azért, mert már 

korszakváltás történt. Nagyon sokan nem tudták elfogadni Isten kegyelmét. Gondoljatok bele, 

hogy a törvény korszakában élő embereknek, akik megszoktak valamit, akiknek szigorú 

parancsolatuk volt Istentől Mózes által, nagyon nehéz volt elfogadni azt, hogy most egy 

rendszerváltás történik. Ami eddig volt, az a korszak lezárult, és most egy új korszak 

kezdődik, egy olyan korszak, amiről már a próféták előre szóltak. Azok most, innentől kezdve 

be fognak teljesedni, hirdette ezt Jézus. Aki visszautasítja a kegyelmet, az magát Jézus 

Krisztust utasítja vissza. Valójában, akik Krisztust visszautasították, a kegyelmet utasították 

vissza, mert Ő maga Isten kegyelme. A kegyelem korszakában élünk. Nagyon fontos, hogy 

erről Isten a szellemünkbe kijelentést adjon. Mi a kegyelem? A görögben a kegyelem a 

charis, és Isten kedvezését, feltétel nélküli szeretetét jelenti. Olvasunk tovább Igéket.  

Zsidó 12,16–17. 

16. Ne legyen senki parázna vagy istentelen, mint Ézsau, aki egy tál ételért eladta 

elsőszülöttségi jogát. 

A paráznaság hűtlenséget jelent. A görögben ezt írja fordításként a szótár. Eladta az 

elsőszülöttségi jogát. Tudjuk, hogy az ószövetségben az áldások öröklése születési jogon tör-

tént. Az elsőszülött örökölte az áldásokat. Mivelhogy Ézsau és Jákób ikrek voltak, Ézsaunak 

volt egy perc előnye körülbelül, nem tudom milyen különbséggel születtek, de ikrek voltak. 

Ézsaut illette volna meg, hogy ő vigye tovább Isten áldásait. De mégiscsak Jákób kapta meg. 

Vágyott rá, mert értékelte, és tudta, mit jelent Isten áldottjának lenni. Játszadozott a kegye-

lemmel, mert az kegyelem, hogy valaki elsőszülöttként született meg abban az időben, és ő 

volt Isten áldásainak az örököse. Ez egy kegyelem volt Istentől. Ézsau valójában megvetette 

Isten kegyelmét. 

17. Mert tudjátok, hogy később, amikor örökölni akarta az áldást, elutasították, 

mert nem találta meg a megtérés útját, noha könnyhullatással kereste azt. 

Nézzük meg, hogyan tudunk hozzáférni Isten áldásához: a kegyelem által. Mivel meg-

vetette a kegyelmet, így elesett az áldásoktól. Ezért annyira fontos tanítani a kegyelemről, 
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mert Isten a kegyelem korszakát adta nekünk. Jézus Krisztusban mi mindannyian Ábrahám 

áldásainak örökösei vagyunk a Jézus Krisztusban. Jézus Krisztus átokká lett érettünk, mert 

meg van írva, hogy átkozott minden, aki a fán függ.  

Galata 3,13. 

13. Krisztus váltott meg minket a törvény átkától, átokká tétetvén érettünk; mert 

meg van írva: Átkozott minden, aki fán függ. 

Ezt azért tette Isten, hogy az Ábrahám áldása Krisztus Jézusban a pogányokon legyen. 

Jézus volt az elsőszülött a halottak közül, mi pedig Jézus után vagyunk a következők. Tehát 

mi beleszülettünk Isten országába. Újjászültek vagyunk. Nagyon sok keresztény harcol a bűn 

ellen, és nagyon bűn centrikus a gondolkozása, de a bűnnek egyetlen ellenszere van. Ez a 

kegyelem. Nagyon sokan úgy gondolják, hogy a mózesi törvény az ellenszere a törvénynek. 

De az semmit nem tud tenni a bűn ellen. Egyet tud tenni, megmutatja az ember tökélet-

lenségét, megmutatja a hibáinkat. Olyan, mint egy tükör, amikor belenézünk. De az égvilágon 

semmit nem tud tenni érted. A kisujját nem tudja mozdítani azért, hogy te kikeveredjél a 

bűnből. Miről szól az ószövetség? Arról, hogy nekem mit kell tennem, én mit csináljak, vagy 

mit ne csináljak. Miről szól a kegyelem korszaka? Hogy mit csinált Jézus, és mit cselekszik 

most Jézus. Az ószövetségben a személynek kellett cselekednie a saját erejéből, a saját 

képességéből. A saját erejéből kellett, hogy érvényesüljön. Mit tesz a kegyelem? A kegyelem 

pedig bennünk munkálkodik.  

Filippi 1,6. 

6. Mert meg vagyok győződve arról, hogy aki elkezdte bennetek a jó munkát, be is 

végzi a Krisztus Jézusnak napjáig. 

Ki munkálkodik bennünk? Isten munkálkodik bennünk. A kegyelem kapcsolódik a szere-

tethez. Prédikálhatunk akármiről, akármilyen területről, de mindennek a vége a szeretet. Nem 

az emberi fajta szeretet, hanem az isteni fajta szeretet. Az úgynevezett agapé szeretet. Isten 

szeretete munkálkodik bennünk. Ugyanaz a helyzet a szeretettel is, mint a törvénnyel. Miben 

teljesedik be az ószövetségi törvény? Szeresd felebarátodat, mint tenmagadat. Azt mondja, 

hogy te mit tegyél. A törvény ebben teljesedik be. Az újszövetségi törvény pedig egy szinttel 

följebb van: úgy szeressétek egymást, ahogy én szerettelek titeket. 

János 13,34. 

34. Új parancsolatot adok néktek, hogy egymást szeressétek; amint én szerettelek 

titeket, úgy szeressétek ti is egymást. 

Mi történt a szeretet kapcsán? Római levél 5. fejezetében van írva, hogy az Isten szerelme 

kitöltetett a mi szívünkbe. 

Róma 5,5. 

5. A reménység pedig nem szégyenít meg; mert az Istennek szerelme kitöltetett a mi 

szívünkbe a Szent Szellem által, aki adatott nékünk.  

Valójában mi történt, amikor újjászülettünk? Isten szeretete került belénk. Ki a szeretet? A 

szeretet maga Isten. Ki munkálkodik benned? Isten szeretete. Arra vagyunk itt elhívva, hogy 

Isten szeretete, amely az életünkön, a szolgálatunkon, a keresztény életünkön van, kiáradjon. 

Nem a te szeretetedről van szó. Mert a te szereteted az tudjuk, hogy milyen. Péter mondta: én 

nagyon szeretlek téged, Uram! Meghalni is kész vagyok veled! Péter apostol természetes 

szeretete. Tudjuk, hogy háromszor megtagadta Jézust. János nem hangsúlyozta annyira, hogy 

mennyire szereti az Urat, de ő ott volt a kereszt lábánál. Ez az emberi fajta szeretet. Az emberi 

fajta szeretet az teljesen más. Az újszövetségben, a kegyelem korszakában Isten bennünk él. 

Isten Szelleme bennünk van. Maga Isten él bennünk, maga a szeretet él bennünk. A szeretet 

úgy tud kiáradni, hogy kiárasztjuk nem a mi szeretetünket, hanem Isten szeretetét, amely 

bennünk van.  

Egy kicsit magam elé szaladtam, de menjünk tovább. A mai napon ezeket a részeket 

fogjuk egy kicsit jobban megnézni. A bűnnek egyetlen ellenszere van, és ez a kegyelem. A 
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törvény nem tudja megváltoztatni az embereket. Azt mondja, hogy a bűn ereje a törvény. A 

törvény ad erőt a bűnnek. Az emberek úgy akarnak megszabadulni a bűntől, mintha egy tüzet 

úgy akarnál eloltani, hogy olajat öntesz rá. A törvény olaj a bűnre. A kegyelem, és Isten 

szeretete fogja megváltoztatni az embereket. Nézzétek meg azokat a maffiózókat, azokat a 

parázna nőket, akik felé Jézus szolgált. Ők szintén zsidók voltak jobbára, és eltévelyedtek a 

törvénytől. Mi az, ami megváltoztatta őket? A törvény nem bírt velük. Ugyanúgy nem bírt a 

törvény a farizeusokkal sem. Mi az, ami megváltoztatta őket? Maga a szeretet. Amikor Isten 

szeretetéről hallottak, akkor ezek az emberek, ezek a bűnözők megváltoztak. Nagyon sok 

bizonyságot hallunk ma is a börtönben. Vannak, akik életfogytiglani börtönbüntetést kaptak, 

mert szörnyű dolgokat tettek. Kemény maffiózók, akiket emberek nem tudtak megtörni. De 

amikor megérintette őket Isten szeretete, akkor gyökeresen megváltoztak. Ezt az emberi 

szeretet nem képes elvégezni. A lényeg az, hogy Isten szeretete munkál rajtunk keresztül. 

Felszabadít bennünket, önazonossá tesz a kegyelem, és a saját tempónkban akar vezetni. A 

vallás mindig kárhoztat. A vallás mindig elmagyarázza, hogy te miért nem vagy elég jó 

Istennek. Nagyon sokakat mérgeztek meg ezzel a hazugsággal. Nagyon sok keresztényt, hogy 

Isten nem szereti őket azért, mert ezt tette, azt tette, amazt tette. Semmit nem tudsz tenni Isten 

szeretete ellen. Semmit nem tud tenni egyetlen ember sem azért, hogy Isten őt ne szeresse. 

Mindegy mit teszel, Isten szeret. Miért? Mert Isten maga a szeretet. Isten nem tud nem 

szeretni. Ezt meg kell, hogy értsük. Abban nem gyönyörködik, amit teszel. Nincs mindig a te 

hasznodra, ha a cselekedeteidet nem a szeretet vezérli, és bizony nem lehet megúszni a bűnt 

büntetés nélkül. De hadd mondjam el neked, nem Isten büntet meg, hanem maga a bűn 

hordozza magában a büntetést.  

Ha megértjük Isten szeretetét, látjuk, hogy a törvényt is azért adta nekik, mert szerette 

őket. Nem volt bennük a Szent Szellem. Isten meg akarta őket óvni attól, hogy olyan dolgokat 

tegyenek, amivel ártanak maguknak. Vezetni akarta őket, és vezette is őket. Adott nekik 

vezetőt, Mózest, később Józsué vette át tőle a szolgálatot, és vezette őket. Mindig, amikor 

Isten ellen lázadtak, akkor mindig bajba kerültek. Mert Isten nem tudta őket megvédelmezni, 

mert ők úgy döntöttek. Nem azért, mert nem akarta, hanem azért, mert ők úgy döntöttek. Egy 

dolgot tudnod kell. Nagyon fontos, hogy Isten szabad akaratot adott az embernek. Ezt soha ne 

felejtsd el, hogy Isten, a te szabad akaratodat soha, soha, de soha nem fogja átlépni! Mindig 

viták mennek a predesztinációról, az eleve elrendelésről, hogy Isten a te akaratodat átlépi. Ez 

nem igaz. Mert ha Isten szabad akaratot adott, akkor szabad akaratot adott. Te szabadon 

eldöntheted, hogy engedelmeskedsz-e Istennek? Megteszed-e azt, amit Ő mond? 

Krisztus Jézusban semmi nem használ, sem a körülmetéltség, sem a körülmetéletlenség, 

hanem a szeretet által munkálkodó hit. A szeretet által munkálkodó hit. Ez az, ami előre fog 

vinni bennünket Isten országában. Ezért fontos, hogy erről beszéljünk. Isten nem kárhoztat 

bennünket, mert a kegyelem nem kárhoztat. Mit jelent a kárhoztatás? Nem ítél el bennünket. 

Mert Isten a Szellemét adta belénk, és Isten Szelleme nem fog téged leuralni. Isten Szelleme 

gyengéden fog vezetni, és soha nem fog kárhoztatni. Isten Szelleme a világot ítéli meg a bűn 

tekintetében, és nem a keresztényt. Viszont téged vezet az igazság útján. Ha kárhoztatást 

érzel, akkor az nem Isten Szellemétől van. Mert azt mondja az Ige, hogy nincs immár semmi 

kárhoztatásuk azoknak, akik a Krisztus Jézusban vannak, akik nem test szerint járnak, hanem 

Szellem szerint.  

Róma 8,1–2. 

1. Nincsen azért immár semmi kárhoztatásuk azoknak, akik Krisztus Jézusban van-

nak, kik nem test szerint járnak, hanem Szellem szerint.  

2. Mert a Jézus Krisztusban való élet szellemének törvénye megszabadított engem a 

bűn és a halál törvényétől.  

Nincs ítéletünk. Nincs semmi kárhoztatásunk. Mert Szellem szerint járunk. Isten Szelleme 

vezet bennünket, és Isten Szelleme nem kárhoztat, nem ural le bennünket, hanem Ő az, aki 
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bennünk él, aki vezet bennünket, által össze vagyunk kapcsolva Istennel, Krisztussal, és 

közösségünk van egymással. Amikor a tanítványok Jézus feltámadása után beszélgettek az 

Úrral, azt gondolták, az volt az ő elképzelésük, hogy Isten helyre fogja állítani Izraelt. Jézus 

be fog ülni Izrael királyi székébe, és megkezdődik Isten uralma. Ez volt az ő elképzelésük. 

Tudjuk, hogy lobbiztak, a Zebedeus fiainak az anyja, Jakab és János anyja odament Jézushoz 

protekcióért, hogy az én két fiam hadd üljön ott temelletted. Az egyik jobbról, a másik a bal 

oldaladon. Semmi más nem vezette őket, szinte csak az önzés, mert azt gondolták, hogy 

helyre fog állni Istennek a királysága. Júdás is ugyanazt hitte. Amikor látták, hogy a Mester 

meghalt, a Mestert keresztre feszítették, odalett minden reménységük, és az ő elképzelésükből 

minden-minden szertefoszlott. Pedig Jézus megmondta neki, a Lukács 17. fejezetben 

olvassuk, hogy Isten királysága nem szemmel láthatólag fog eljönni. 

Lukács 17,20–21. 

20. Megkérdeztetvén pedig a farizeusoktól, mikor jön el az Isten országa, felele nékik 

és monda: Az Isten országa nem szemmel láthatólag jön el. 

21. Sem azt nem mondják: Ímé itt, vagy: Ímé amott van; mert ímé, az Isten országa 

tibennetek van.  

Isten országa bennetek van. Mert Isten él bennünk, és össze vagyunk kötve a szellemi 

dimenzióval, ahogy ezt a világban megfogalmaznák. A bennünk levő Szent Szellem által 

tudunk hatást gyakorolni erre a nyomorult, elveszett világra, földi világra. Isten Szelleme 

bennünk van, és rajtunk van. Amikor Jézus feltámadt a halálból, az Apostolok cselekedetei 1. 

részében olvasod, akkor is megkérdezték, hogy nem most állítod-e helyre Izrael királyságát? 

Ugyanez az önző kérdés volt. Csak saját magukra gondoltak. Szerettek volna már Jézussal 

uralkodni. Szerettek volna egy földi királyságot. De nem erről beszél Jézus. A Máté 16. 

fejezetében olvassuk. Amikor Péter megkapta a hatalmas kijelentést Istentől, hogy Jézus az 

Isten Fia.  

Máté 16,15–17. 22–23. 

15. Monda nékik: Ti pedig kinek mondotok engem? 

16. Simon Péter pedig felelvén, monda: Te vagy a Krisztus, az élő Istennek Fia. 

17. És felelvén Jézus, monda néki: Áldott vagy Simon, Jónának fia, mert nem test és 

vér jelentette ezt meg néked, hanem az én mennyei Atyám. 

Jézus elkezdett beszélni a szenvedéseiről, hogy neki kereszthalált kell halni, meg kell 

halni. Mit mondott Péter?  

22. És Péter előfogván Őt, kezdé feddeni, mondván: Kedvezz magadnak, oh, Uram! 

Nem eshetik meg ez teveled. 

Erre mit mondott neki az Úr? 

23. Ő pedig megfordulván, monda Péternek: Távozz tőlem sátán; botránykő vagy 

számomra, mert nem gondolsz az Isten dolgaira, hanem az emberi dolgokra. 

Szent Péternek mondta, igen a Szent Péternek, hogy távozz tőlem, sátán! Tehát látjátok 

azt, hogy még Isten tanítványain, Isten emberein keresztül is szólhat az ördög. Tudom, erre 

nem számítasz, de bizony így van. Mert a gonosz az gonosz. A gonosz használni akar 

mindenkit. Ha bárki, aki megnyitja magát a gonosznak, bizony azt befolyásolni tudja. Miért 

mondta ezt Péter? Azt mondta neki Jézus: mert te csak a saját dolgaidra gondolsz. A saját 

magadra. Mert egy valakit ismersz csak, saját magadat, senki mást. Az ember ilyen önző. Az 

embernek megvannak a saját elképzelései, de Istennek is megvannak a saját útjai. A múlt 

alkalommal is volt erről szó. Amit el kell, hogy döntsünk a szívünkben, hogy amit Isten 

mond, az jó. Ha Isten azt mondja, hogy ne tedd, akkor azt azért mondja, mert szeret téged. 

Mert meg akar téged óvni. Mikor azt mondja, hogy tegyél valamit, azt meg azért mondja, 

mert az jó neked. Ezért vannak bajban az Isten nélkül való emberek. Ugye az 1. zsoltárt 

mindenki ismeri?  

Zsoltárok 1,1–3. 
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1. Áldott ember az, aki nem jár gonoszok tanácsán, bűnösök útján meg nem áll, és 

csúfolódók székébe nem ül; 

2. Hanem az Úr törvényében van gyönyörűsége, és az Ő törvényéről gondolkodik 

éjjel és nappal. 

3. És olyan lesz, mint a folyóvizek mellé ültetett fa, amely megadja gyümölcsét a 

maga idejében, és levele nem hervad el és minden munkájában sikeres lészen. 

Nem hervad el, jó gyümölcsöt terem. A legnyomorultabb élet, az az Isten nélkül való élet. 

Mert írja az Ige, hogy a gonoszok útja elvész. Nagyon csodálatos a Zsoltárok. 150 Zsoltár 

van, abból a 90-es zsoltár Mózestől van. Mózes zsoltára. Mózes azt írja ott a 90. zsoltárban, 

hogy olyan az ember élete, mint a fű virága. Egyszerűen kihajt, másnapra elszárad. Az 

1Korinthus 15. fejezetben olvassuk:  

1Korinthus 15,19. 

19. Ha csak ebben az életben reménykedünk a Krisztusban, minden embernél nyo-

morultabbak vagyunk. 

Az emberek általában fölteszik az életüket egy lapra, ezekre a világi dolgokra, és Isten 

nélkül élik az életüket. Azt mondja az Ige, hogy ne irigyeljük a pogányok gazdagságát, mert 

elvész, semmivé lesznek, olyanok lesznek, mint a fűnek a virága. A Róma levélben írja Isten 

Igéje, hogy szánjuk oda magunkat Istennek szent, kedves és élő áldozatul. Változtassuk meg a 

gondolkodásmódunkat. Szánjuk oda magunkat Isten dolgaira, hogy vessünk már végre az 

örökkévalóságba. Isten ezt szeretné. A megtérésre hívőknek is szüksége van, nemcsak a 

pogányoknak. Nézzük Péter második leveléből az Igéket:  

2Péter 3,15–18. 

15. És a mi Urunk hosszútűrését üdvösségnek tartsátok; amiképpen a mi szeretett 

atyánkfia, Pál is írt néktek a néki adott bölcsesség szerint, 

Sokan vannak, akik úgy gondolják, hogy ha kegyelemről tanítunk, az felhatalmazást ad az 

embereknek a bűnre. Mindig ezzel vádolnak bennünket. Jézust ugyanezzel vádolták. Még 

Keresztelő Jánost is megtévesztették. Jézus a bűnösökkel barátkozott, ezért megvádolták, 

hogy rossz társaságba keveredett. Hát ilyen emberek a barátaid? Hiszen írja a törvény, hogy 

nekünk nem szabad együtt enni az ilyen emberekkel! Kerülni kell az ilyen emberek 

társaságát! Nagyon szomorú, amikor keresztény prédikátoroktól hallunk ilyet, hogy kerülni 

kell a bűnösök társaságát. Isten nem azt akarja, hogy vonulj el remeteként, hiszen kinek van 

szüksége az orvosra? A betegnek. Kinek van szüksége a megtérésre? Kinek van szüksége 

Jézusra? Nem azoknak, akik elveszettek? Akik tévelyegnek? Erre hívott el minket Isten. Nem 

arra, hogy mi önmagunkban legyünk, és fényezzük magunkat, hogy mi milyen szentek 

vagyunk, meg milyen szuperek vagyunk. Nem magadtól vagy szent egyébként sem, hanem 

szentté tétettél. Ez mind Isten dicsősége. Pál nagyon sokat ír a kegyelemről.  

16. Szinte minden levelében, amikor ezekről szól. Ezekben van néhány nehezen 

érthető dolog, amiket a tudatlanok és állhatatlanok kiforgatnak, mint más Írásokat is, a 

maguk vesztére. 

Az nem azt jelenti, hogy a kegyelem alatt bármit meg lehet tenni. Hogy a szeretet mögé 

bújva bárki bármit megtehet. Megtehetsz mindent, hiszen azt mondja az Ige: Minden szabad 

nékem, de nem minden használ. Isten szeretné, ha mi áldottak lennénk, az Ő áldásaival 

járnánk, és elvégeznénk mindazokat a dolgokat.  

17. Ti azért szeretteim, előre tudván ezt, őrizkedjetek, hogy az istentelenek tévely-

gései el ne sodorjanak, és a saját erősségetekből ki ne essetek; 

Nagyon fontos egy-két dologban megalapozni magunkat. Isten Igéjében alapot kell 

vennünk, mert a mi kősziklánk, amire mi építkezünk, az maga az Úr Jézus Krisztus. Ha 

kősziklán van a mi házunk, akkor az a ház mindenféleképpen meg fog állni.  
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18. Hanem növekedjetek a kegyelemben és a mi Urunknak és megtartó Jézus 

Krisztusunknak ismeretében. Néki legyen dicsőség, mind most, mind örökkön örökké, 

Ámen. 

Növekedjünk a kegyelemben, a mi Urunk Jézus Krisztusnak az ismeretében. Meg kell, 

hogy ismerjük Őt. Meg kell ismernünk, hogy kicsoda Jézus? Kicsoda Ő? Őróla kell, hogy 

szóljanak az összejövetelek, az egész életünk. Halleluja! Dicsérjük az Urat. Tehát a kegyelem 

nem felhatalmazás a bűnre.  

Titus 2,11–13. 

11. Mert megjelent az Isten üdvözítő kegyelme minden embernek, 

12. Amely arra tanít minket, hogy megtagadva a hitetlenséget és a világi kívánságo-

kat, mértékletesen, igazán és szentül éljünk a jelenvaló világon: 

Amit említettem, itt van hozzá az Ige. Mire tanít minket a kegyelem? Hogy tagadjuk meg 

a hitetlenséget. Az eretnekséget. A világi kívánságokat. A kegyelem tanít bennünket erre. 

Mértékletesen, igazán, szentül éljünk e jelenvaló világban. A kegyelem nem azt jelenti, hogy 

akkor úgy élünk, mint egy disznó. Csalunk, lopunk, hazudunk a világgal, és nem számít. 

Vannak, akik ilyen kegyelmet tanítanak, de ez nem a kegyelem. Ez a hazugság. Ugyanis Isten 

pontosan tudja, hogy a bűn árt neked. De azt is tudja Isten, hogy a bűn alól csak a kegyelem 

képes fölszabadítani. A kegyelem pedig nem más, mint Isten szeretete.  

13. Várván ama áldott reménységet és a mi nagy Istenünk és Üdvözítőnk, Jézus 

Krisztus dicsőségének megjelenését; 

Várjuk az Urat. Hálát adunk neki. El fog jönni. 

Titus 3,4–7. 

4. De amikor a mi üdvözítő Istenünknek jósága és az emberekhez való szeretete 

megjelent, 

Az Ő jó volta, az emberekhez való szeretete megjelent. 

5. Nem az igazságnak cselekedeteiből, amelyeket mi cselekedtünk, hanem az Ő irgal-

masságából tartott meg minket az újjászületésnek fürdője és a Szent szellem megújítása 

által.  

A kegyelem tartott meg bennünket, és megjelent az Ő irgalmassága, az újjászületés 

fürdőjét vettük a Szent Szellem megújítása által. 

6. Amit kitöltött reánk bőséggel a mi Üdvözítőnk, Jézus Krisztus által; 

Az üdvösséged is Tőle van. Semmid nincs, amit ne úgy kaptál volna! Ez a probléma a 

törvénykező emberekkel, azt hiszik, hogy ők érdemelték ki, ők dolgoztak meg érte, és úgy 

gondolják, hogy kiérdemeltek valamit Istentől.  

7. Hogy az Ő kegyelméből megigazulván, örökösök legyünk az örök élet reménysége 

szerint. 

Hálát adunk az Úrnak! Tehát nincs semmi másra szükségünk, mint arra, hogy az Úr 

átöleljen bennünket. Arra van szükségünk, hogy megtapasztaljuk a szeretetét. Az ember 

valójában erre vágyik, valójában ezt keresi. Ezt a helyet, ez az űrt, ami benne van az 

emberben, semmi nem tudja betölteni, csak Isten szeretete. Nem tudják betölteni a világi 

kívánságok. Mindegy, mekkora házat építesz, előbb-utóbb megunod. Mindegy, milyen autó-

val jársz. Ezzel nem azt akarom mondani, hogy ne legyen nagy házad, meg ne legyenek jó 

autóid. De ezek a tárgyak, ezek a világi dolgok soha nem képesek megelégíteni az embereket. 

Ami megelégít minket, az Isten bennünk lévő szeretete. Amikor ez kiárad, minden embernek 

valójában erre van szüksége. Nézzük meg az 1Jánosban a 4,16–21-ig az igeverseket az 

Egyszerű fordításból. Ha ezen végigmegyünk, óriási megértést kapunk, és a szeretet talán egy 

más megvilágításban fog hozzánk kerülni.  

A szeretet nem azt jelenti, hogy embereket megtanítunk jól viselkedni. Itt nem színészi 

teljesítményről van szó. Nem arról van szó, hogy ki hogy tanul meg smúzolni, ki hogyan tanul 

meg bevett emberi szokásokat, vagy jó testgyakorlatokat. A szeretet nem erről szól, hanem a 
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szeretet, mivelhogy bennünk van, az egy gyümölcs. Mit mond a Biblia a Galata 5. fejezeté-

ben? A szeretet egy gyümölcs. A szeretet egy személy. A szeretet nem az, amit csinálsz, az 

csak a gyümölcse. Hanem a szeretet az, ami benned van. A szeretet az, ami benned van, és ezt 

kell, hogy megértsük. A szeretet az bennünk van. Amikor valaki azt mondja, hogy benned 

nincs szeretet, akkor nyugodtan csak mosolyogj a szemébe, és mondd: de van bennem 

szeretet, mert a szeretet bennem él! Csak lehet, hogy úgy vagy, mint a Kabos filmben a 

szolgák, amikor veszekednek egymással. A maga gazdájának nincsen intelligenciája! De 

igenis kérem, van, csak nem használja! Tehát körülbelül ugyanígy vagyunk mi is a szeretettel, 

hogy igenis Isten szeretete bennünk van, de lehet, hogy nem látszik. Lehet, hogy a nagy 

hústestiségünk annyira eltakarja, meg az önzőségünk, meg sok minden olyan dolog annyira 

eltakarja, hogy az emberek ezt nem látják. Az ördög szeretné elrejteni az emberek elől, hogy 

Isten szereti őket. Mert ez a szeretet változtatta meg a világot.  

1János 4,16–21. EFO 

16. Mi pedig megismertük és tapasztaljuk Isten irántunk való szeretetét, ezért 

bízunk ebben a szeretetben. Mert Isten maga a szeretet. Aki ebben az isteni szeretetben 

éli az életét, az valójában Istenben él, és Isten is él benne. 

Mi az, amit meg kell ismerned? Isten irántad való szeretetét. El kell, hogy fogadjad. 

Ugyanis amid nincs, azt nem tudod továbbadni. Van ugyan neked, de ha nem tudod, hogy 

van, nem tudod továbbadni. Tudni kell, hogy igenis ott van, benned van, és van neked. Az 

első dolog, hogy meg kell, hogy tapasztaljuk Isten irántunk való szeretetét! Isten veled kezdi, 

hogy te tapasztald, és te tudd meg. Mert Isten maga a szeretet. Aki ebben az isteni szeretetben 

éli az életét, az valójában Istenben él, és Isten is él benne.  

17. Így növekszik bennünk Isten szeretete, amíg teljessé nem lesz. Ezért örömteli 

bizalommal várjuk az Ítélet Napját, hiszen mi is ugyanúgy vagyunk ebben a világban, 

ahogyan Ő. 

Isten szeretete növekszik bennünk, amíg teljessé nem lesz. Olyan gyönyörűen van fordítva 

ebben az Egyszerű fordításban, valóban egyszerű.  

Ezért örömteli bizalommal várjuk az ítélet napját, hiszen mi is úgy vagyunk ebben a 

világban, ahogy Ő van. Lesz egy nap, amikor Isten megítéli a világot. Lesz egy nap, amikor 

mindenkit megítél Isten. De mi már megítéltettünk a Krisztusban. Amikor Jézus Krisztus 

megítéltetett a kereszten, akkor mi vele együtt meghaltunk. Egy halottra lehet-e bármilyen 

ítéletet hozni? Mondjuk, kiderül a halottról két hónappal a halála után, hogy sikkasztást 

követett el. Beperelhetik? Mit csinálnak vele? Exhumálják, és beperelik a halottat? Ezt 

akarják tenni veled a törvénykezők. Ha egyszer Krisztussal meghaltunk, akkor meghaltunk a 

bűnnek. Nem? Akkor a múltad nincs többé, meghaltál. Egy halottal mit lehet tenni? Semmit. 

És kivel támadtál fel? Vele együtt feltámadtunk, az Úr Jézus Krisztussal. Azt írja a Galata 

levél, hogy az ellenünk szóló kézírást odaszögezte a kereszthez. Az ördög nagyon rafinált, 

Isten Igéjével fog téged vádolni. Amikor a törvényt odateszi eléd, akkor minden esetben 

elbuksz. Minden esetben, mindegyikünk! Nincs tökéletes egy sem. Úgy vagyunk ebben a 

világban, ahogy Ő van. Jézus bűnös? Nem bűnös. Föltámadt, Ő nem bűnös, és sohasem volt 

bűnös, nem is ismerte a bűnt. Jézus beteg? Nem beteg! Jézus szegény? Nem szegény! Akkor 

te hogy vagy ebben a világban? Ahogyan Ő. Igényelheted-e Isten áldásait? Igen, igényelheted. 

Ez az egyik leghatalmasabb igevers a Bibliában. Ahogy Ő van, mi is ugyanúgy vagyunk 

ebben a világban. Nem a mennyben, hanem ebben a világban. 

18. Ahol Isten szeretete uralkodik, ott nem marad hely a félelem számára, sőt amikor 

a szeretet egészen kiteljesedik teljes minden félelmet kiűz belőlünk. Ha valaki fél, 

igazában attól tart, hogy Isten meg fogja büntetni. Az ilyen ember azért fél, mert Isten 

szeretete még nem töltötte be teljesen. 

Soha nem felejtem el: egyszer egy faluban prédikáltam erről, ott volt egy kis gyülekezet, 

eljöttek néhányan. Volt ott egy hölgy, aki depresszióval küszködött. Az volt ennek a 
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depressziónak a fizikai megnyilvánulása, hogy félelem volt rajta. Prédikáltam, hogy a teljes 

szeretet kiűzi a félelmet. Ezután nem jött két hétig az alkalomra. Mindig ott szokott lenni, 

azon gondolkodtam, mi lehet vele. Hát megsértődött! Ő ezt úgy értelmezte, hogy benne nincs 

szeretet. Éppen hogy nem erről szól a dolog. Hanem a teljes szeretetet, amikor megismered 

Isten irántunk való szeretetét, az kiűzi belőled a félelmet. 

Tudjátok, hány embert állít meg a félelem? Az ördögnek ez megint egy eszköze. Ahogy a 

Timótheus levélben is olvassuk, hogy nem a félelem szellemét kaptuk, hanem az erőnek, a 

józanságnak szellemét kaptuk. A félelem nagyon sok embert megállít. Tudod-e, hogy a 

félelmeink 90%-a hol van? A két fülünk között van. Neked is, meg nekem is. Mind-

annyiunkban ott van a félelem. Előre eldöntesz dolgokat, hogy megteszed. De valaki fél ettől, 

valaki fél attól, és nagyon sok dolgot nem mer megtenni. Nagyon sok ember nem mer eljárni 

a gyülekezetbe, nagyon sok ember nem meri fölvállalni a Jézus Krisztusban való hitét. Ha 

Jézus Krisztus hívőjévé lettél, akkor bizony lesznek konfrontációid. Nem tudod megúszni, 

mert az ördög mindig meg fog támadni. Lehet, hogy a férjeden keresztül, lehet, hogy a 

feleségeden keresztül, lehet, hogy a gyerekeiden keresztül, vagy a barátaidon, vagy akár 

idegeneken keresztül. Ha hívő vagy, ha Jézus Krisztus tanítványává akarsz lenni, akkor, 

ahogy Ő mondta, hogy vegye fel mindenki a keresztjét, fel kell venni! Mi ez a kereszt? Ez az 

a kereszt, hogy meg fognak támadni. Azt mondja, hogy a barátaid ellened fognak fordulni. 

Azt mondja, hogy a családtagjaid is ellened fognak fordulni, de ha ez számodra akadály, 

akkor nem vagy méltó arra, hogy az én tanítványom legyél.  

Van olyan, akit a gazdagsága távolítja el Istentől, ahogy a gazdag ifjúról olvassuk a 

Bibliában.  Félt, hogy elveszíti a vagyonát, ha Jézust követi. Tele vannak az emberek 

félelemmel. Ez a gonosznak az operációja. De ha te teljes vagy Isten szeretetével, akkor nem 

félsz, mert az bátorságot ad. Dávid tudta, hogy kicsoda Isten. Ő az ószövetségben élt, mégis 

volt valahol egy kijelentése a szívében: tudta, hogy kicsoda Isten. Azt mondta, hogy: Elesnek 

mellőlem ezren, jobb kezem felől tízezren, de hozzám nem is közelít. Írja a zsoltárban, hogy: 

Sok baja van az igaznak, de valamennyiből kimenti az Úr. Ha nem vagy tisztában Isten 

szeretetével, akkor félelembe esel. Bizony, meg fog támadni az ördög. Lehet, hogy 

betegséggel. Lehet, hogy azzal riogat, hogy van egy halálos betegséged, de ha Isten szeretete 

teljes benned, akkor nem félsz. Egy próféta Pálnak azt prófétálta, hogy ha fölmegy 

Jeruzsálembe, meg fogják kötözni. Pál így válaszolt: Nekem az éltem sem drága, én 

fölmegyek, és kész vagyok az életem árán is hirdetni Krisztus Evangéliumát! Mert ő tudta, 

hogy kicsoda Krisztus, ő tudta, hogy kicsoda Isten. Ő tudta, hogy Isten egy jó Isten! 

Nagyon sok ember nem meri fölvállalni ezt a konfrontációt. Az Isten nélkül való élet egy 

nyomorúságos élet. Bizony, ha kiállsz, és prédikálod az Evangéliumot, ha szólod Isten 

igazságát, akkor meg fognak támadni. Jézus tökéletes volt, mégis megtámadták. Miből 

gondolod, hogy téged nem fognak megtámadni? Hát rajtunk néha még lehet fogást is találni, 

de Jézuson semmit! És ennek ellenére Őt is megtámadták! Mit gondolsz, te különb leszel? Az 

emberek néha álmokat kergetnek, álmokban élnek. El kell mondanunk az embereknek azt is, 

hogy: Igen, ha Jézus Krisztus hívőjévé válsz, akkor lesznek kihívásaid, lesznek konfrontá-

cióid. A kérdés az, hogy ez megéri-e neked? Megéri-e neked, hogy Isten áldásai legyenek az 

életeden? Nagyon sokan semmit nem akarnak befektetni Isten országába, semmit az 

égvilágon! Örökkön-örökké való jutalmunk lesz. Amit itt fektetsz be a földön, bármibe, azt itt 

fogod hagyni. Bármi legyen az, mindent itt fogsz hagyni. A jó dolgainkért megkapjuk odaát a 

teljes jutalmunkat. Ezért mondta Jézus, hogy ne gyűjtsetek magatoknak kincseket a földön, 

ahol a rozsda meg a moly megemészti, hanem gyűjtsetek magatoknak kincseket a mennyben, 

ahol sem a rozsda, sem a moly meg nem emészti.  

Amikor otthagytam a vállalkozásomat, és elkezdtem az Urat szolgálni, akkor azt mondták 

a volt kollégáim, hogy: Te megbolondultál! Szó szerint ezt mondták. Az egyik ember ezt 

mondta nekem: Most megy legjobban az üzlet, a legtöbb pénzt most keressük, tömve van a 
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bankszámla. Azt válaszoltam: Lehet, hogy ahova én gyűjtök, ott neked még semmid nincsen! 

Tehát Isten országába gyűjtünk kincseket. És amit teszel, azt ne embereknek tedd, Istennek 

tedd! Nagyon sok embernek nagyon rossz a hozzáállása a gyülekezetekben is, a világban is, 

meg mindenhol. A munkahelyeden is. Ha valahol egy alkalmazott vagy, vannak veled szem-

ben elvárások. Te kell, hogy legyél a legjobb munkaerő azon a helyen! Te kell, hogy legyél a 

legmegbízhatóbb ember azon a helyen! Gondolj bele, hogy a bűn elpusztít téged! Gondolj 

bele: ha Jézus például egyszer hazudott volna. A hazugság nem olyan nagy dolog, és Isten 

megbocsátja. Isten mindent megbocsát. Isten szeret téged. Gondolj bele: ha Jézus egyszer is 

hazudott volna! Mi van ha hazudsz? Elveszíted a hiteledet az emberek előtt. Ez fog történni, 

és általszögezed magadat sok fájdalommal. Megbízható egy olyan ember, aki hazudik? Meg 

tudsz benne bízni? Egy nagyon jó mondást találtam. A feleségem találta, és ő olvasta fel 

nekem, mutatta: Nézd meg, milyen jó! Azt mondja: Sokkal jobb, hogyha egyenes vagy, és 

becsületes. Rengeteg időt megtakarítasz, mert nem kell azon gondolkodni, hogy mit mondtál 

tegnap, és kinek mit mondtál. 

Az egyenes út a járható út. Néha sokba kerül nekünk, hogy megmondjuk az igazat. Néha 

kellemetlen megmondani az igazat. Elrontottam valamit, ezt elrontottam! Nagyon nehezünkre 

esik ezt néha beismerni. Igaz, hogy a kegyelem korszaka van, Isten ezért nem fog haragudni 

rád. De mit okoz ez neked? Mi van, ha valaki lop? Mi történik, ha valaki lop? Isten persze 

megbocsát. De megbízható ember vagy te akkor? Nyilván nem! Bizony, nagyon-nagyon sok 

idő kell, amire helyre tud állni a becsületed. Tehát becsületesen kell, hogy éljünk! Még az Ige 

is írja, a Timótheus levélben van erről szó. Most készülünk a szolgáló konferenciára. 

Nézegetem ezeket az Igéket. Isten pontosan elmondja Pál apostolon keresztül Timótheusnak, 

hogy válasszon olyan embereket, akik hűségesek. Nem azt mondja, hogy aki a legszebb, nem 

azt, aki a legokosabb, nem azt, aki a legjobban néz ki. Még nem is azt, aki a legjobban 

prédikál, hanem azt, aki hűséges. És bízzad az Evangéliumot hűséges emberekre! Ahhoz, 

hogy te szolgáló legyél, egyetlen mércét állított az Úr, hogy hűséges legyél, és becsületes 

legyél! Ez a mérce, és ez nagyon fontos! Miért nem akar néha a világ bejönni a gyülekeze-

tekbe? Mert időnként ugyanaz folyik ott is, mint a világban. Persze, mivel a világból jött 

emberek vannak itt is. De nekünk különböznünk kell a világi emberektől! Mi vagyunk a világ 

sója. És ha a só megízetlenül, mivel sózzák meg? Ha a mi világosságunk sötétség, akkor 

mekkora a sötétség? – kérdezi Jézus. 

Még egyszer olvassuk a 18-as Igét, onnan folytatjuk: 

18. Ahol Isten szeretete uralkodik, ott nem marad hely a félelem számára, sőt amikor 

a szeretet egészen kiteljesedik, minden félelmet kiűz belőlünk. Ha valaki fél, igazában 

attól tart, hogy Isten meg fogja büntetni. Az ilyen ember azért fél, mert Isten szeretete 

még nem töltötte be teljesen. 

19. Isten előbb szeretett bennünket, ezért tudunk mi is másokat szeretni Isten 

szeretetével. 

Szeretném itt kihangsúlyozni, hogy nem a mi szeretetünkkel, hanem Isten szeretetével. 

Hálát adunk az Úrnak! 

20. Aki azt mondja: „szeretem Istent”, a testvérét viszont gyűlöli, az hazudik, hiszen 

hogyan szerethetné Istent, akit sohasem látott, ha nem szereti a testvérét, akit lát? 

21. Mert Krisztus azt parancsolta, hogy aki Istent szereti, az a testvérét is Isten 

szeretetével szeresse. 

Az Úr szeretne a jövődről gondoskodni, szeretne kijelentést adni. Nem Jézus halálán kell 

keseregnünk, mert hálát adunk Istennek, hogy a történet tovább megy. Jézus értünk halt meg! 

Jézus azért ment fel a keresztre, hogy megszerezze az üdvösségünket, hogy a bűneinket 

elvigye. Azért, hogy egy új szövetséget szerezzen nekünk. Ezt a régi ószövetséget betöltötte, 

beteljesítette, hogy a pogányok is be tudjanak menni Isten országába. Jézust is megvádolták. 

Mivel vádolták? Hát nincs is iskolai végzettsége! A farizeusok dühösek voltak, hogy nem az ő 
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teológiájukon végzett. Katasztrófa, nincs is végzettsége, mégis mindenki Jézust követi! Aztán 

hogy rossz a társasága Jézusnak, Keresztelő Jánosig is eljutott a hír, aki a börtönben volt. Hát 

ez a Jézus együtt eszik-iszik, a János szolgái pedig böjtölnek, meg koplalnak. Hát, ez meg 

nagyétkű, meg mulatozó ember! Elment a hír annyira, hogy János tanítványai követeket 

küldtek Jézushoz, hogy megtudakolják: Egyáltalán te vagy-e a Messiás? A vakok látnak, a 

sánták járnak, a poklosok megtisztulnak, és a szegényeknek az Evangélium hirdettetik – ezt 

válaszolta Jézus. Hogy mersz te imádkozni a betegekért? Milyen erővel, milyen hatalommal 

teszed te ezt? Hogy mered te ezt tenni, amikor azt a mi teológiánk neked nem engedte meg? 

Ugyanez történt a tanítványokkal. Mekkora botrány lett abból, amikor meggyógyult a néma, 

meg a vak! Óriási baj lett! A vakon született meggyógyult, és ebből lett egy óriási perpatvar. 

Meggyógyult! Milyen erővel, milyen hatalommal tetted te ezt? A Jézus nevére történt 

mindez! Felállt a sánta az Ékes kapunál – ahogy olvassuk az Apostolok cselekedetei 3-ban. 

Milyen erővel? Milyen hatalommal? A Jézus Krisztus nevére történt mindez! Ugyanúgy van 

most is. Például, ha meghirdetjük a gyógyító összejöveteleinket, kóstolgatnak bennünket az 

interneten. Nem győzöm a szemetet törölni. Keresztények írják. Nem pogányok, hanem 

keresztények! Álkeresztények! Nem kritizálunk, és nem bántunk senkit. A szeretet nem mocs-

kolja a másikat. Mi nem bántunk más hívőket, nem bántunk más embereket, mert a szeretet 

ezt nem teszi. Sajnos, lehet olvasni, amikor a keresztények civakodnak. Az katasztrófa!  

Ha azt tesszük, amit a világ, akkor miért várjuk, hogy a világ ide bejöjjön? Az embe-

reknek ez egy béke szigete kell, hogy legyen, ahol Isten szeretete átölel bennünket, ahol 

együtt imádjuk, együtt dicsőítjük Őt. Az Ő jelenlétében kell tennünk a dolgunkat. Mit 

mondtak a farizeusok? Hát ez a Jézus lealacsonyítja a vallásunkat. Ez a parázna nő is 

ráöntötte az olajat! Aztán megbocsátott egy másik parázna nőnek! Aztán a betegnek azt 

mondta, hogy: A te bűneid megbocsáttattak. Hát ez teljesen lerombolja a mi teológiánkat! 

Ezért dühösek a kegyelem hirdetőire is a vallásosok, mert teljesen tönkreteszik az ő 

teológiájukat. Jézus olyan, aki a te teológiádat teljesen tönkreteszi, meg az enyémet is, mert Ő 

egy kegyelmes Úr. Ő megbocsátott nekünk! Ő elvitte a bűneinket! És Ő szeret bennünket! 

Nem azért szeret bennünket, mert olyan tökéletesek lennénk, hanem azért, mert Őbenne 

vagyunk tökéletesek.  

Ne hagyd magad kilopni Isten áldásaiból! Ha elbuktál, akkor ne kárhoztasd magad, hanem 

térj meg! Ami azt jelenti, hogy bánd meg a bűneidet, és fordulj meg! Elrontottad? Elrontottad. 

Mit mondott Jézus a tanítványainak a megbocsátásról? Kérdezte Péter: Hányszor kell 

megbocsátani valakinek, hogyha megbánt? Még hétszer is? Azt válaszolta Jézus, hogy: Nem, 

hanem még hetvenszer hétszer is!  Kiszámoltam, hogy ez négyszáz kilencven. Ha megtér.  Ha 

megtér, akkor meg kell bocsátani neki! A szeretetlenség egy olyan méreg, hogy azt akarod, 

hogy az ellenséged pusztuljon el tőle, de közben te vetted be a mérget. Ez bennünket pusztít 

el! Azt mondja az Ige: Haragudjatok, ámde ne vétkezzetek! Az Ige nem mondta azt, hogy 

nem fogsz megharagudni, mert sajnos, egy hústestben élünk, és néha kiakadunk. Meg van 

tesztelve néha a bennünk lévő szeretet. Mondjuk, ha elénk vág egy autós, akkor lehet, hogy 

nem éppen valamelyik zsoltárt mormolod az orrod alatt. Tehát mindannyiunkkal megesik, 

hogy haragra gerjedünk. Azt mondja, hogy: Haragudjatok, ámde ne vétkezzetek, és a nap le 

ne menjen a ti haragotokon. Jenő barátommal, amikor egyszer mentünk valahova, és egy 

kicsit elbeszélgettük az időt, és este tíz órakor kaptuk azon magunkat, hogy túlságosan 

elszaladt az idő. Mondja az egyik testvérünk, hogy nagy baj van! A feleségemnek ma van a 

születésnapja, és én megígértem, hogy hét órára haza fogok menni. Mondom: No, ez már nem 

fog menni, mert tíz óra. Legközelebb, amikor találkoztunk vele, kérdeztük tőle, hogy: 

Tibikém! Mit szólt a feleséged? Á, semmit! Két hétig!  

Tehát lehet így is megbocsátani, de nem kell, hogy a haragot hordozzuk hetekig, 

hónapokig. Meg fognak sérteni, igen. Sőt, meg is fogsz haragudni. Aki azt mondja, hogy nem 

esik meg vele, az farizeus. Beleértve engem is. Igen, hústestben élünk, és néha többet kell 
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imádkoznom egy kicsit, hogy lehiggadjak, de neked is. Mindenki más mentalitású, más 

természetű. De nem hordozzuk a haragot. Mert nem mérgezem magam, mert tudom, hogy az 

nekem árt. Miért tudom? Azért, mert Isten ezt mondja. Ne hordozzuk a haragot! Mit tesznek 

ilyenkor, amikor valakivel nem értenek egyet? Azt mondták, hogy ezt a Jézust nem tudjuk 

félreállítani. Hirdessük róla azt, hogy hamis tanító. Hamis prédikátor! Hamis próféta! Amikor 

már az embereknek nincsenek igei érvei ellened, akkor odaírják rólad, hogy hamis tanító 

vagy. Igaz? Ezt fogják tenni veled! Jézussal megtették. Mit gondolsz, veled nem fogják 

megtenni? Ne legyél már naiv! Az ördög nem változott meg! Ugyanazok a kártyái vannak ma 

is. Miért tették mindezt? Irigységből! 

János 11,48. 

48. Ha ekképen hagyjuk Őt, mindenki hinni fog Őbenne: és eljőnek majd a rómaiak 

és elveszik tőlünk mind e helyet, mind e népet. 

Tehát, ha az Evangéliumot hirdeted, amit Jézus is, akkor téged is meg fognak gyilkolni a 

szájukkal. Úgyhogy lesznek konfrontációid, ha keresztény vagy. Ha az igazság útján jársz, ha 

Krisztus útján jársz, ha tisztességes vagy, ha becsületes vagy, ha tényleg egy igazi hívő vagy, 

akkor lesznek konfrontációid. De a mi identitásunk Krisztusban van. Ki az, aki nem tudja 

értékelni Isten kegyelmét? Aki azt hiszi magáról, hogy tökéletes a saját erejéből, nem Istenben 

bízik, és aki nem ismerte meg Istennek a szeretetét. Bizony, nagyon sokan elhajolnak Isten 

kegyelmétől. 

Nézzük meg a Júdás levelét. Nézzük meg, hogy mi történik akkor az emberekkel, amikor 

elfordulnak, és elhajolnak Isten kegyelmétől. 

Júdás 1,3–7. 9–15. 18–19. 

3. Szeretteim, mivelhogy minden igyekezettel azon vagyok, hogy írjak néktek a közös 

üdvösség felől, kénytelen voltam, hogy intőleg írjak néktek, hogy tusakodjatok a hitért, 

amely egyszer a szenteknek adatott. 

4. Mert belopózkodtak valami emberek, akik régen előre beírattak ezen ítéletre, 

istentelenek, akik a mi Istenünknek kegyelmét bujálkodásra fordítják, és az egyedüli 

Urat, az Istent, és a mi Urunkat, a Jézus Krisztust megtagadják. 

Mi történik, amikor valaki megtagadja a kegyelmet? Akkor Jézus Krisztust tagadja meg. 

És ebből a levélből hirdetik az embereknek, hogy milyen veszélyes a kegyelem. Igen, nagyon 

veszélyes a kegyelem megtagadása. Tudjátok, vannak olyan emberek, akiknek fordított a 

látásuk, akik mindent fordítva látnak. A vallásos szemüveg az olyan. Ha a vallásos 

szemüveget leveszed, ha a szereteten keresztül, az Igén keresztül, Isten Szellemén keresztül 

vizsgálod az Igét, akkor Isten megmutatja neked az Ő Igéjének az értelmét. Mi történt 

azokkal, akik elhagyták a kegyelmet? 

5. Emlékeztetni akarlak továbbá titeket, mint akik egyszer már tudtátok, hogy az Úr, 

amikor a népet Egyiptom földjéről kiszabadította, viszont azokat, akik nem hittek, 

elvesztette. 

Itt a pusztai vándorlást hozza példának. Tudjuk azt, hogy a Mózes által vezetett első 

nemzetség kihalt a hitetlenség miatt, Isten kegyelmének megtagadása miatt. A lázadás miatt 

nem tudtak bemenni az ígéret földjére. Nem tudta őket Mózes bevezetni, sőt, maga Mózes 

sem mehetett be, csak láthatta azt. Ki kellett halnia egy generációnak, hogy Isten a legjobb 

tervét, amit nekik szánt, be tudja teljesíteni. Végül Józsué által tudtak bemenni, és tudták 

lerombolni Jerikó falait, és foglalták el azt a földet.  

6. És az angyalokat is, akik nem tartották meg fejedelemségüket, hanem elhagyták 

az ő lakóhelyüket, a nagy nap ítéletére örök bilincseken, sötétségben tartotta. 

Itt az angyalokat hozza fel példának. Akik elhajolnak a kegyelemtől, elfordulnak a 

kegyelemtől, megvetik Isten kegyelmét, azok ugyanúgy járnak. Mert Isten kegyelme nélkül 

nem lehet bemenni Isten országába. Az örök ítéletre mennek, akik megvetik Krisztust, és 
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megvetik a kegyelmet. Óriási veszélye van annak, amikor valaki elutasítja Isten kegyelmét, 

mert magát Jézust utasítja el. 

7. Miképpen Szodoma és Gomora és a körülöttük lévő városok is, amelyek azokhoz 

hasonlóan paráználkodtak, és más test után jártak, például vannak előttünk, örök 

tűznek büntetését szenvedvén. 

Ha valaki a kegyelmet visszautasítja, megy az utolsó ítéletre. Az utolsó ítéleten Isten 

ítéletet fog hozni. Lesznek az egyik oldalon a bárányok, a másik oldalon a kecskék. A 

kecskék mennek az örök tűzre. Nem tudom, hogy észrevetted-e, hogy kecskéket nehéz 

pásztorolni. Farkasokat és oroszlánokat is nehéz pásztorolni. Nehéz olyan embereket 

pásztorolni Jézusnak, akik nem követik Őt. Kiket lehet pásztorolni? A juhokat, akik hallják a 

pásztor hangját, követik Jézus hangját, és nem az idegen hangját követik. 

9. Pedig Mihály arkangyal, mikor az ördöggel vitatkozván Mózes teste felett 

vetélkedett, nem mert arra káromló ítéletet mondani, hanem azt mondá: Dorgáljon meg 

téged az Úr! 

10. Ezek pedig azokat káromolják, amiket nem ismernek; amiket pedig ösztönösen 

megértenek, mint az oktalan állatok, azzal megrontják magukat. 

11. Jaj nékik! mert a Káin útján indultak el, és a Bálám tévelygéseivel bérért 

szakadtak ki, és a Kóré ellenkezésével vesztek el. 

Kik voltak ezek az emberek? Tudjuk, hogy Káin megölte Ábelt. Tudjuk, hogy Bálámot 

megfizette Bálák, hogy átkozza meg Izraelt. De nem tudta megátkozni. Tudjátok-e, hogyan 

táboroztak, amikor vonultak a pusztában? Kereszt alakban. Ha megnézitek, hogyan kellett 

elhelyezni a sátrakat, meg a tábort, akkor látjátok: középen volt a Szentek Szentje, és a sátrak 

kereszt alakban voltak felállítva. Gondolom, fölment Bálák meg Bálám, és nézték őket, hogy: 

Most hogyan átkozzam meg Izraelt? Hát nem tudom megátkozni. Mit látott föntről, a 

hegyről? Már látta a keresztet. Nem lehet Izraelt megátkozni. Nem lehet sem a testi, sem a 

szellemi Izraelt megátkozni. Kóré pedig föllázadt Mózes ellen, és alattuk megnyílt a föld. 

12. Ezek szennyfoltok a ti szeretetvendégségeiteken, akik félelem nélkül együtt lak-

mároznak veletek, magukat hizlalják; víztelen, szelektől hányt-vetett fellegek; elszáradt, 

gyümölcstelen, kétszer meghalt és tőből kiszaggatott fák; 

13. Tengernek megvadult habjai, a magok rútságát tajtékozók; tévelygő csillagok, 

akiknek a sötétség homálya van fenntartva örökre. 

14. Ezekről is prófétált pedig Énok, aki Ádámtól fogva a hetedik volt, mondván: Ímé, 

eljött az Úr az ő sok ezer szentjével, 

15. Hogy ítéletet tartson mindenek felett, és feddőzzék mindazok ellen, akik közöttük 

istentelenek, istentelenségüknek minden cselekedetéért, amelyekkel istentelenkedtek, és 

minden kemény beszédért, amelyet az istentelen bűnösök szóltak Őellene. 

18. Mert azt mondták néktek, hogy az utolsó időben lesznek csúfolódók, akik az ő 

istentelen kívánságai szerint járnak. 

19. Ezek azok, akik különszakadnak, érzékiek, akikben nincs Szent Szellem. 

Ezek olyan emberek, akik nem a kegyelemben bíznak, akik nincsenek újjászületve, 

akikben nem lakik ott Isten, akikben nem lakik ott Isten szeretete. 

A szeretet viszont nem azt jelenti, hogy bármit megtehetünk. A Biblia világosan írja, hogy 

bizony a rendetleneket inteni kell, és meg kell feddeni őket Isten Igéjével. Sok igeverset 

összeírtam ezzel kapcsolatban, talán egy másik alkalommal ezeket megnézzük. Sok ember 

úgy érti, hogy akkor járunk szeretetben, ha nem intjük meg a másikat. Kegyelem alatt va-

gyunk, azt csinálok, amit akarok! Ez így van, de nem minden használ neked, és nem minden 

használ Krisztus Testének. Bizony, ki kell, hogy igazítsuk magunkat. Amikor a Biblia azt 

mondja, hogy: Ne ítélj, és nem ítéltetsz – ez is így igaz. De el kell olvasni az igekörnyezetet 

is, hogy mikor mire mondja. Nyilván egy kezdő hívőt nem ítélgetünk, hiszen még nem 

növekedett fel a hitben. Egyikük szombaton eszik, a másik nem eszik, megtartja a szombatot, 
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nem tartja meg – olyan hasztalan dolgokon mennek a vitatkozások! Ha elolvasod az 

1Korinthus 6-ot, ott pontosan írja a Biblia, hogy igen, hozzatok ítéletet bizonyos dolgok 

fölött. Az 1Korinthus 5-ben pontosan írja, hogy: Vessétek ki a gonoszt magatok közül! 

Nekünk nem hústest és vér ellen van a tusakodásunk, és nem az a cél, hogy kivessük az 

embereket, hanem a gonoszt kell kivetni. De mi van, ha az az ember ragaszkodik a 

gonoszhoz? Akkor kivetjük a gonoszt. Ha nagyon kapaszkodik a gonoszságba, akkor megy 

vele ő is. Ezt mondja Isten Igéje. Mi a cél? Az emberek térjenek meg, változzanak meg, 

növekedjenek föl Istennek az Igéjén, és ne okozzanak károkat Krisztus Testének. Isten 

nagyon szeret benneteket, még engem is. Mindannyiunkat nagyon nagyon szeret. Elnézi a 

tévedéseinket. Elnézi a tévesztéseinket. Igenis megbocsát nekünk, és nekünk is meg kell 

bocsátanunk, ha megtér. Nagyon fontos. Úgyhogy meg kell, hogy térjünk. Ha bármit tettél, 

akkor menj oda az Úr elé, és mondd el neki, hogy: Uram, ezt elrontottam, mellényúltam, 

bocsáss meg! Mert elrontottuk, eltévesztettük. Mindannyiunkkal megesik. Ne hagyd magad 

kárhoztatni! Isten szeretne megáldani. Szeretné, hogy gyógyult, gazdag, bővölködő lennél.  

Ez nem a siker evangéliuma, hanem ez maga az Evangélium. Jézus azért jött, hogy 

életünk legyen, és bővölködjünk. Köszönjük az Úrnak, hogy ma szólt hozzánk, és mind-

annyian elvettük a saját részünket.  

 
*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 

A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 
 


